
Dárcovství kostní dřeně 

 
 Dne 29. 1. 2019 se na naší škole konala přednáška ohledně darování kostní dřeně. Vedl ji mladý pán, který 

nám svým životním příběhem přiblížil téma darování kostní dřeně. Sám pan Filipec totiž prodělal leukémii a 

podstoupil úspěšnou transplantaci kostní dřeně. V průběhu přednášky jsme shlédli outdoorový film „Dobrák od kosti”, 

ve kterém účinkoval pan Filipec se svým známým. Jednalo se o zachycení jejich koloběžkové cesty ze Slovenska 

do Česka, v průběhu které díky svým dresům rozšiřovali povědomí o tomto tématu.  

Dále jsme se dozvěděli o průběhu darování kostní dřeně. Nesprávná fakta nám byly nahrazena pravdivými 

informacemi. Mnoho z nás si myslelo, že darování kostní dřeně je bolestivé nebo že se daruje hned na místě, pan 

Filipec nám celou věc osvětlil. Darování kostní dřeně se provádí dvěma způsoby a ani jeden z nich není bolestivý, 

buď přečerpáváním krve, nebo punkcí při plné narkóze. Termín samotného dárcovství je zcela individuální. Může se 

také stát, že i když se zapíšete do registru, za celý váš život vás nevyberou. Vaše kostní dřeň a kostní dřeň pacienta 

se musí shodovat ve speciálních faktorech, a je tedy velmi malá pravděpodobnost shodnosti. Přesto je velmi důležité, 

aby registr existoval a stále se rozšiřoval, protože nikdy se neví, kdo může zachránit život. Třeba právě vaše faktory 

odpovídají některému z pacientů a Vy byste jej mohli zachránit.  

Proto nám pan Filipec domluvil termín v krevním centru Frýdku-Místku a několik z nás se stalo členy registru 

dárců kostní dřeně. Teď už pouze čekáme na zavolání a můžeme zachraňovat.  

 

 

Za studenty    Margareta Baranová 6.B 

 

 
 

 

Informace, které přináší člověk s osobní zkušeností jsou vždy přínosnější než teorie bez praxe. Věřím, že studenti 

si odnesli nejen nové poznatky, ale byli i motivování k dobrým skutkům. 

 

 

Za PK biologie    Šárka Sysalová 

 


